

АВТОМАТИЗИРОВАННЫЕ ИНФОРМАЦИОННЫЕ СИСТЕМЫ И УПРАВЛЕНИЕ

УДК 338.984-37

Б. А. Бурак, В. А. Соловьев,
В. А. Шахнов

СОГЛАСОВАНИЕ РЕШЕНИЙ В СИСТЕМЕ УПРАВЛЕНИЯ ПОДГОТОВКОЙ СПЕЦИАЛИСТОВ

Рассмотрен комплекс вопросов, связанных с согласованием решений по развитию сети университетов. Вопросы взаимодействия между уровнями управления рассмотрены на основе реализации принципов централизации и децентрализации решаемых задач. Проанализированы вопросы функционирования университета в условиях рыночной экономики.

**Coordination of decisions in the university managing system /
B.A. Burak, V.A. Shakhnov, V.A. Soloviev // Vestnik MGTU. Priboro-
stroenie. 1999. No. 2. P. 19–30.**

A set of problems concerning the coordination of decisions on developing the network of universities, is discussed. It is emphasised that the higher education is a part of national economic establishment, and it must be developed in accordance with the demands of professional, economic, social and cultural importance of education. Figs.1.

Статья поступила в редакцию 5.06.1998

Борис Антонович Бурак окончил МВТУ им. Н.Э. Баумана в 1964 г. Канд. техн. наук, доцент кафедры “Конструирование и производство электронной аппаратуры” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Автор около 100 научных работ, из них 12 по вопросам планирования и управления высшим образованием.

B.A. Burak graduated from the Bauman Moscow Higher Technical School in 1964. Ph. D. (Eng.) ass. professor of “Electronic Equipment Design and Technology” Department of the Bauman Moscow State Technical University. Author of about 100 publications, among them 12 in the field of planning and managing the higher education.

Владимир Анатольевич Соловьев окончил МГТУ им. Н.Э. Баумана в 1994 г. Старший преподаватель кафедры “Конструирование и производство электронной аппаратуры” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Лауреат Государственной премии РФ для молодых ученых в области науки и техники. Автор 4 научных работ в области планирования и управления высшим образованием.

V.A. Soloviev graduated from the Bauman Moscow State Technical University in 1994. Senior lecturer of “Electronic Equipment Design and Technology” Department of the Bauman Moscow State Technical University. Winner of the RF prize for the young scientists in the field of science and technology. Author of 4 publications in the field of planning and managing the higher education.

Вадим Анатольевич Шахнов родился в 1941 г., окончил МВТУ им. Н.Э. Баумана в 1966 г. Д-р техн. наук, профессор, заведующий кафедрой “Конструирование и производство электронной аппаратуры” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Автор 132 научных работ в области микропроцессорных средств и конструирования электронной аппаратуры.

V.A. Shakhnov (b. 1941) graduated from the Bauman Moscow Higher Technical School in 1966. D. Sc. (Eng.), professor, head of “Electronic Equipment Design and Technology” Department of the Bauman Moscow State Technical University. Author of 132 publications in the field of microprocessor means and designing the electronic equipment.